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Mladí hasiči z Mukařova opět dokázali, že se jen tak nevzdávají! 
I přes značnou omluvenkovou absenci se s vervou zúčastnili 
soutěže Dřevčické štafety a dosáhli skvělého umístění. Soutěž 
prověřila nejen rychlost a obratnost, ale i týmového ducha našich 
mladých hasičů. Vzhledem k nečekanému úbytku závodníků musela 
naše družstva improvizovat. Mladší děti se s odvahou postavily 
starším soupeřům v náročnější kategorii a ukázaly, že i s menšími 
zkušenostmi se dá dosáhnout velkých věcí. Po napínavém klání 
jsme s radostí zjistili, že naše snaha se vyplatila. Mukařovští mladí 
hasiči obsadili úžasné 4. místo! Toto umístění je o to cennější, že 
ho dosáhli v oslabené sestavě a s mladšími závodníky.

Také jsme se zúčastnili vyhlášení literární a výtvarné soutěže 
„Požární ochrana očima dětí“, které proběhlo v Zooparku Nehvizdy, 

kde jsme strávili krásný den. S velkou radostí oznamujeme, že naši 
mladí hasiči dosáhli i zde vynikajících výsledků. Ve výtvarné části 
soutěže se ve své věkové kategorii umístil na prvním místě Toník 
Kukač a třetí místo obsadila Terezka Havránková. V literární 
části soutěže pak triumfovaly Žofka Pokludová a Emma Pec-
ková, které ve svých kategoriích získaly nejvyšší ocenění. Tito naši 
reprezentanti tak postoupili do krajského kola, což je vzhledem 
k počtu soutěžících obrovský úspěch.

Děkujeme všem dětem za jejich obětavost, nasazení a skvělou 
reprezentaci Mukařova. Zároveň děkujeme i rodičům za podporu. 
Těšíme se na další úspěchy našich mladých hasičů!

Za SDH Mukařov Václav Pokluda,  
vedoucí mladých hasičů

Mukařovští mladí hasiči slaví úspěchy
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Aktuality z dění v našich obcích

V květnu budou probíhat odečty – nahlaste stav 
svého vodoměru
Vážení občané, ráda bych vás informovala, že v termínu od 1. do 31. května 2025 
budou v Mukařově, Žernovce a Srbíně probíhat odečty vodoměrů od společnosti 
I.T.V. CZ s.r.o. Stav můžete nahlásit telefonicky na tel. 724 052 239 nebo na e-mail 
pokorna.karol@seznam.cz. Děkuji za spolupráci. Karolína Pokorná, odečtář obce

Bezpečněji na Sportovní 

V ulici Sportovní, na křížení se Školní, je hotový nový přechod pro 
chodce. Ještě doplníme zábradlí, které zvýší bezpečnost, hlavně 
pro děti mířící do školy. Přechod má zároveň pomoci zklidnit místní 
dopravu a omezit nevhodné parkování. Děkujeme, že nové úpravy 
respektujete a chráníte přilehlé travní plochy. 

Přípojky na kanalizaci v Mukařově 
Dobrá zpráva i v oblasti kanalizace – díky nové čistírně se podařilo 
napojit další části Srbína a Žernovky a zároveň uvolňujeme kapacitu 
v Mukařově. Otevírá se tak možnost připojení pro další domy. Pokud 
jste v minulosti o připojení žádali a nebylo to možné, ozvěte se 
znovu, abychom věděli, že váš zájem o přípojku trvá, a zařadili 
vás do seznamu nově připojovaných nemovitostí.

Letní omezení na Pražské 
O prázdninách se na Pražské ulici začne stavět opěrná zeď (akce 
ŘSD). Práce začnou 7. července a potrvají přibližně deset týdnů. 
Doprava bude řízena semafory v kyvadlovém režimu. Termín byl 
zvolen tak, aby navazoval na uzavírku v Říčanech a minimalizoval 
dopravní komplikace. 

Připomenutí 80. výročí konce 2. světové války 
Ve čtvrtek 8. května plánujeme i v Mukařově oslavy 80 let od konce 
2. světové války. 

Park se na oslavy již chystá výstavbou centrální mlatové cesty a výsad-
bou památeční lípy. Děkuji Lomu Žernovka, který poskytl zdarma 
materiál na mlatovou cestu, a pracovníkům technických služeb, 
kteří práci odvedli, průběh a výsledek vidíte na fotografiích níže.

8. května ve 13:30 hodin bude u lípy odhalen pamětní kámen, 
ve 14 hodin proběhne v Galerii STARÁ ŠKOLA povídání o historii 
s pány Maříkem a Semanským. V galerii bude celý květen tematická 
výstava k výročí konce války.

Děkuji vám za důvěru, za to, že sledujete dění v obci, a za každou 
zpětnou vazbu. Budu se těšit na viděnou – třeba na některé 
z akcí, které nás na jaře a v létě čekají. 

S přáním pohodových dnů, 
vaše starostka Hana Zákoucká

Vážení sousedé z Mukařova, Srbína a Žernovky, 

na začátek jedna dobrá zpráva – letošní kontrola hospodaření obce, kterou u nás 14. března provedl krajský úřad, dopadla 
velmi dobře. Výsledek? Bez závad, bez pochybení. Děkuji zaměstnancům obecního úřadu – jejich každodenní práce a smysl pro 
zodpovědnost k tomu významně přispěly.
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Ze zasedání zastupitelstva obce 8. dubna:
 � Zastupitelstvo schválilo kroniku obce za rok 2024. 
 � Byly schváleny další dvě darovací smlouvy na čerpadla 

tlakové kanalizace. Ještě zbývají v rámci soutěže poslední tři  
čerpadla.

 � Zastupitelstvo schválilo smlouvy o příspěvcích žadatelů o změ-
nu územního plánu.

 � Byla schválena smlouva o rozvoji území pro lokalitu BI30A. 
Jedná se o území mezi ulicí K Bytovkám a ulicí Do Chobotu, kte-
rou by měla propojit jednosměrná ulice s výstavbou maximálně  
14 bytových jednotek.

 � Byl vybrán zhotovitel 2. etapy stavby „Vybudování volno-
časového areálu, Mukařov-Žernovka. Stavba samotná byla 
zahájena 16. dubna a na ploše vyroste hřiště, lavičky, zahradní 
domek pro umístění příslušenství ke hřišti, parkoviště pro osobní 
auta a oplocení.

Kontrola usnesení:
 � Kontrola v lomu Horka proběhla 3. dubna za účasti F. Polesné-

ho a H. Zákoucké. V lomu probíhá těžba a částečně i zpracování 
materiálu na kostky. Úklonná cesta se nebuduje, přístup do lomu 
je ze severní strany.

 � Reklamace oblouku chodníku do ulice Vysoká. Dle usnesení 
zastupitelstva z minulého jednání bylo provedení chodníku re-
klamováno. Oprava nyní probíhá.

Z jednání rady obce 26. března:
 � Rada obce jako zřizovatel škol schválila účetní závěrky a in-

vestiční rozpočty MŠ a ZŠ za rok 2024. 
 � Rada obce schválila zřízení přípravné třídy ZŠ pro školní rok 

2025/26 a projednala analytickou zprávu ZŠ Mukařov, jako vý-
sledek proběhlého průzkumu MAPA školy. Závěry průzkumu 
zveřejní škola na svých webových stránkách.

 � Rada obce schválila čtyři smlouvy o příspěvku občanů na 

Sledujte oficiální komunikační kanály obce 
facebook.com/Mukarov
mukarov.munipolis.cz

Sociální poradna Mukařov
Obec Mukařov nabízí bezplatné sociální poradenství v ob-
tížných životních situacích, které mohou potkat každého  
z nás. 

Klientům pomáháme vyrovnat se s novou situací po 
rozvodu nebo ovdovění, při problémech v zaměstnání nebo 
dětí ve škole, při zadlužení, při zjišťování nároku a žádání 
o různé dávky nebo při jednání s úřady. Všechny služby 
jsou 100% diskrétní a jsou poskytovány na místě, které si 
sami zvolíte.

Sociální služby zajišťuje Mgr. Klára Holická, tel. 775 276 
815, e-mail: klara.holicka@mukarov.cz.

Krátce z 23. zasedání zastupitelstva obce a 43. jednání rady obce

stavbu dle zásad o výstavbě v obci Mukařov a také příspěvek 
obce ve výši 10 000 Kč na provoz Linky bezpečí. Ta pomáhá dětem 
a mladistvým v krizových situacích, a to nejen telefonicky, ale i na 
on-line chatu a v e-mailové komunikaci.

 � Rada obce schválila smlouvu se společností Nevajgluj, jedná 
se o příspěvek obci na úklid literingu, zejména od tabákových 
výrobků, například v okolí zastávek autobusů.

 � Rada obce schválila úpravu pravidel MESOH a organizace 
sběrného dvora. O novince vyšel podrobný článek v minulém 
čísle zpravodaje, podstatou je evidence odevzdaného odpadu, 
lepší třídění a také to, abychom předešli zneužívání služby likvi-
dace komunálního odpadu osobami bez trvalého pobytu v naší 
obci nebo pro odkládání odpadu z podnikání. (ZaH)

Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva  
naleznete na webu obce www.mukarov.cz.
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První krůčky do školního světa mají za sebou
V úterý 8. dubna se naše škola otevřela těm 
nejmenším, tedy budoucím prvňáčkům!

Již při příchodu je čekal první úkol, a to 
s rodiči doručit potřebné dokumenty do 
kanceláře školy. Potom už začalo to pravé 
dobrodružství! Dětí a jejich doprovodu se 
ujali naši šikovní páťáci v kostýmech Tlapkové 

patroly a doprovodili je ke třídám, kde se 
konala motivační část zápisu. Tam se na děti 
těšily paní učitelky a malí hrdinové si mohli 
vyzkoušet, co všechno už umí, ujistit se, že 
se školy bát nemusí, a třeba si i trošku po-
hrát. Všichni si na památku odnesli pamětní 
list se jménem, bublifuk, pracovní lapbook 
a jeden z drobných dárků, které pro budoucí 
prvňáčky vyrobili starší žáci v rámci hodin 
pracovních činností a výtvarné výchovy. Na 
závěr měli všichni možnost nechat se vyfo-
tit ve stylovém fotokoutku nejen vlastními 
mobilními telefony, ale hlavně polaroidem, 
ze kterého si odnesli vytištěnou fotografii 
s úsměvem na památku.

Byl to den plný napětí, očekávání, nových 
zkušeností, ale hlavně prvních krůčků do 
školního světa. Děkujeme všem, kteří se na 
přípravě zápisu podíleli, za milou, pohodovou 
atmosféru a skvělou organizaci bez front 
a zbytečného čekání. Milí budoucí prvňáčci, 
v září se na vás už moc těšíme!

 Magdalena Urbanová, školní asistentka

Ve čtvrtek 27. března jsme oslavili Den učitelů společným bowlingovým kláním. 
Ukázali jsme ladný styl hodu koulí při poměřování sil s ostatními kolegy, a hlavně 
smysl pro humor. Protože kromě touhy vyhrát super ceny bylo samozřejmě hlavní 
si užít spoustu zábavy, ale také dobrého jídla a pití. A protože jsme u toho chtěli 
být styloví, přišli jsme všichni v našich školních tričkách. To byla skvělá příležitost 
pro společné foto!

 Druhý den ráno nám navíc udělala velikou radost návštěva paní starostky u nás 
ve škole. Našla si čas, aby každému z nás osobně popřála ke Dni učitelů a poděkovala 
za naši práci, úsilí a odhodlání. A to nejen pedagogickým pracovníkům, ale i těm 
nepedagogickým, bez kterých by zkrátka škola také nemohla fungovat. Děkujeme, 
moc si toho vážíme! 

 Magdalena Urbanová, školní asistentka

Den učitelů jsme oslavili bowlingovým turnajem
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Ve středu 19. března se vybraní členové žákovského parlamentu ZŠ 
Mukařov vydali na návštěvu k parlamenťákům do ZŠ Světice. Cílem 
setkání bylo nejen vzájemné seznámení, ale také sdílení zkušeností, 
nápadů a inspirace pro další práci v parlamentu.

Po srdečném přivítání a úvodním představení jsme se dozvěděli, 
jak žákovský parlament ve Světicích funguje, jaké akce organizuje 
a s jakými výzvami se potýká. Poté jsme i my představili naše akce 
a podělili se o zkušenosti z organizace různých aktivit v naší škole. 
Společná diskuse, během níž jsme si vyměnili tipy na úspěšné pro-

jekty a hledali možnosti, jak se vzájemně inspirovat, přinesla spoustu 
zajímavých nápadů a tipů na zlepšení práce parlamentů. Po debatě 
jsme dostali možnost prohlédnout si celou školu, včetně jídelny. 
Díky tomu jsme si mohli udělat lepší představu o jejich školním 
prostředí a porovnat, v čem se naše školy liší nebo naopak shodují. 

Celé setkání proběhlo v přátelské atmosféře a bylo pro všechny 
velmi přínosné. Odvezli jsme si spoustu nových podnětů a těšíme 
se na další spolupráci mezi našimi školními parlamenty! 

Ve středu 16. dubna jsme měli tu čest přivítat parlamenťáky ze 
ZŠ Světice pro změnu u nás ve škole. Bylo skvělé setkat se znovu 
a pokračovat ve sdílení zkušeností.

Naši hosté si nejprve prohlédli budovu školy i školní areál. Spo-
lečně jsme si povídali o školním prostředí, aktivitách i každodenním 
fungování. V rámci setkání jsme jim také představili připravovaný 
květnový projekt s názvem Stezka pohybu, na který jsme je srdečně 
pozvali. Abychom našim hostům zpříjemnili návštěvu, připravili 
jsme pro ně drobné občerstvení. Během něj probíhala příjemná 
a otevřená diskuze s panem ředitelem.

Jsme rádi, že spolupráce s parlamentem ze ZŠ Světice pokračuje, 
a těšíme se na další společné aktivity, které nás v budoucnu čekají.

     Adam Čermák a Simona Kopecká

Setkání žákovských parlamentů

  Aktuality ze ZŠ Mukařov

Stmelování druháčků  
V pondělí 17. března se usku-
tečnilo další setkání, jehož cí-
lem bylo nenásilnou formou 
seznamovat děti napříč dru-
hými třídami včetně druháčků 
z Babic a dát jim tak možnost 
navazovat nové vztahy a přá-
telství před spojením do tře-
tích tříd. Děti byly rozděleny do 
dvou družstev a s nadšením si 
zahrály vybíjenou. Hra byla časově omezena, a tak tentokrát nešlo 
o vítězství, ale o radost ze hry a hlavně o společně strávený čas. 

Jana Adámiová

Pyžamový den a noc s Andersenem 
Žákovský parlament v pátek 28. března zorganizoval v naší škole 
Pyžamový den, který byl spojen s akcí Noc s Andersenem. Ráno jsme 
si mohli výjimečně dopřát pár minut spánku navíc – do školy jsme 
totiž dorazili rovnou v pyžamu. Žádné převlékání, jen jsme si obuli 
boty a vyrazili! Pyžamo mohlo být jakékoliv, ať už pohodlné, vtipné 
nebo třeba s oblíbeným motivem. I když jsme prožili běžný školní 
den, pyžamo nám zpříjemnilo výuku, uvolnilo atmosféru a přineslo 
trochu zábavy do jinak klasického dne. Večer pak následovala oče-
kávaná Noc s Andersenem, při které jsme měli možnost zhlédnout 
v naší sokolovně divadelní představení Stůl nad zlato, inspirované 
známou pohádkou Sůl nad zlato. Třídy si společně četly knihy, hrály 
různé aktivity nebo třeba vyrazily na bojovku do lesa, kde některé 
třídy čekalo trochu strachu, ale i společné zábavy. Po 23. hodině si 
většina tříd zalezla do spacáků, pustila si film, všichni pojídali dobroty 
a povídali si až do usnutí. Díky této akci jsme si připomněli, že čtení 
může být zábava a že škola nemusí být jen o učení, ale i o společných 
zážitcích a radosti. Děkujeme všem, kdo se na organizaci podíleli, 
už teď se těšíme na další ročník!   Adam Čermák

Rytmus v těle, klid v duši  
Ve středu 2. dubna se na půdě základní školy uskutečnil výjimečný 
den věnovaný relaxaci a prožitku skrze hudbu a rytmus. Pod vede-
ním zkušeného lektora Michala Štursy si někteří žáci i pedagogové 
vyzkoušeli bubnování na šamanské bubny a djembe, nechali se 
unést zvuky rozmanitých meditačních nástrojů: tibetských a křišťá-
lových mís, deštného sloupu, různých zvonkoher, kalimby, gongu 
a dalších. Bubnování rozvíjí nejen hudební cítění, ale i spolupráci 
a vnímání skupiny. Vibrace meditačních nástrojů naopak pomáhají 
uvolnit napětí a zklidnit mysl. Pro děti to byl často první kontakt 
s těmito nástroji – a jak bylo vidět, mnohé z nich si tuto zkušenost 
doslova zamilovaly. Celý den se nesl v duchu pohody a dobré ná-
lady. Podle reakcí účastníků šlo o velmi inspirativní a obohacující 
zážitek, který by si mnozí rádi zopakovali.  Marie Exnerová

Floorbalový turnaj okolních škol  
Ve čtvrtek 10. dubna v dopo-
ledních hodinách se naše škola 
účastnila florbalového turnaje 
okolních škol pořádaného FBC 
Draci Říčany ve Sportovní hale 
Gymnázia. Turnaje se účast-
nilo 10 okolních škol. Hráči 
Dominik K., Ondřej V., Jan Z., 
Matěj L., Matyáš K., Daniel 
B. a hráčka Stela Z. srdnatě 
a odhodlaně celý den bojova-
li. Vyhráli neporaženi základní 
skupinu a v zápase o 1. místo 
také nezaváhali a vybojovali 
1. místo! Jsme rádi, že jsme 
byli pozváni a děkujeme našim 
hráčům za úžasnou reprezen-
taci školy.   Petra Kotrhonzová

Co dalšího se v poslední době v naší škole událo
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Připomínáme si deset let Obecního zpravodaje

Zrod zpravodaje nebyl jednoduchý
Kdo první přišel s myšlenkou obecního zpravodaje, to už dnes těžko 
zjistíme. Stejný nápad zřejmě nosilo v hlavě více lidí a právě v roce 2014 
dali hlavy a svůj vliv dohromady, aby periodikum mohlo vzniknout. V obci 
do té doby vycházel jiný titul – časopis Mukařov-sko, vydávaný občan-
skou iniciativou stejnojmenného sdružení, které mělo v té době silné 
zastoupení v zastupitelstvu. Tento časopis se prezentoval jako obecní 
periodikum, ale nebyl vydáván obcí. „Obec na jeho vydávání přispívala 
z rozpočtu, ale s obcí ho vlastně nic formálně nepojilo. Ta situace nebyla 
šťastná,“ vzpomíná Tomáš Kouba, jeden z iniciátorů změny. Mukařov-sko 
úspěšně vycházelo už řadu let a budilo proto velké emoce, že by ho 
mělo něco podobného doplnit nebo dokonce nahradit. 

„Když jsem vstupoval do komunální politiky, jedním z mých cílů bylo 
uvést v život kvalitní obecní zpravodaj. Byl jsem na to zvyklý z vesnice, odkud 
pocházím. I v minulém režimu tam vycházela Tlumačovská vlaštovka a ná-
sledně pak Tlumačovské novinky. Řekl jsem si, že by bylo fajn mít podobný 
zpravodaj i u nás v Mukařově,“ vzpomíná Petr Doležel.

Přesvědčit zastupitelstvo o nutnosti změny nebylo snadné – obzvlášť, 
když zastánci zpravodaje tehdy neměli v zastupitelstvu většinu. „Vznik 
zpravodaje byl zpočátku velmi náročný. Scházeli jsme se více méně tajně 
a jeho prosazení znamenalo řadu ústupků,“ dodává Renáta Kiara Vargová, 

jedna ze zakladatelů. Vzpomínám si na poměrně velké množství lidí 
přítomných při jednání, mimo již zmíněné také Františka Pokorného, 
který vedl kulturní výbor, a Pavla Mádra, který přinesl návrh pravidel pro 
vydávání zpravodaje (nakonec se vycházelo především z dokumentu, 
který určoval mantinely pro Tlumačovský zpravodaj a přinesl ho Petr 
Doležel). Argument nutné nezávislosti obecního periodika nakonec 
uznali prakticky všichni. V užším kroužku pak začalo nové periodikum 
dostávat skutečnou podobu.

„Obecní zpravodaj je základem zdravé komunikace obce a přeji mu, 
aby lidem přinášel objektivní informace, zajímavosti, pozvánky na 
různé akce a aby se lidé těšili, až jim přijde do schránky.“ 
 — Renáta Kiara Vargová, dříve redaktorka

První grafiku navrhla právě Renáta Vargová, která neměla nic společ-
ného s mukařovskou komunální politikou a přihlásila se na výzvu na 
Facebooku. Byla zkušenou redaktorkou a poradila si i s dalšími odbor-
nými pracemi. Technické zpracování obstaral Tomáš Kouba. Spolu 
s Kateřinou Čadilovou a dalšími vytvořili nový redakční tým. Kateřina 
Čadilová připomíná, že začátky byly sice dramatické, ale plné energie: 
„Počáteční kvas šel zpravodaji k duhu. Už od prvních čísel měl osobitý styl 

V lednu 2015 spatřilo světlo světa první číslo Obecního zpravodaje pro Mukařov, Srbín a Žernovku. Od té doby už uplynula celá 
dekáda – deset let příběhů, rozhovorů, komentářů, kulturních tipů, historických ohlédnutí i praktických informací. Deset let, 
během nichž se zpravodaj stal nedílnou součástí života naší obce.

První číslo Obecního  
zpravodaje pro 
Mukařov, Srbín 
a Žernovku –  
leden/únor 2015

a odvahu přinášet širší spektrum názorů.“

„K začátkům zpravodaje – nebylo to vůbec lehké, nejprve jsme 
museli přesvědčit zastupitele o nutnosti změny, a to v době, kdy 
jsme v zastupitelstvu neměli většinu. Poté bylo třeba navrhnout 
grafiku, zde rád vzpomínám na naše sezení s Petrou Batók a Kiarou 
Vargovou a Lenkou Macháčkovou. I rozměr hrál roli. Formát A5 
se skvěle dával do schránek, ale zase neměl možnosti pěkného 
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zobrazení fotek, nakonec jsme tedy zvolili formát A4. Prvních pár 
let jsem se podílel jak na grafické přípravě zpravodaje, tak i na 
jeho roznosu. Ještě dnes se ženou roznášíme na Černokostelecké 
a Pražské, kam nechci z bezpečnostních důvodů vyslat naše mladé 
brigádníky.“ — Tomáš Kouba, dříve člen redakční rady

Zpravodaj se vyvíjí, ale zůstává svůj
Zpočátku se redakce a redakční rada scházela pravidelně každé dva 
měsíce a všichni se aktivně podíleli na obsahu a směřování zpravodaje. 
Ambicí většiny bylo nejen zprostředkovávání informací z obce a místních 
spolků, ale také zábava a mírné poučení. Kromě pravidelného obsahu 
se publikovalo množství rozhovorů a různé „seriály“, jako byly příběhy 
místních podnikatelů nebo tipy na výlety po okolí. Množství obsahu 
vznikalo ve spolupráci s hasiči, základní a mateřskou školou i např. 
obyvateli charitního domu.

V roce 2019 došlo k velké změně: periodicita se zdvojnásobila a zpra-
vodaj začal vycházet s výjimkou ledna a srpna každý měsíc. Tím se 
otevřel prostor pro aktuálnější zpravodajství, ale i pro pravidelnost, na 
kterou se mohli čtenáři spolehnout. Této radikální změně předcházelo 
i „zemětřesení“ v redakci, kterou začala vést zkušená redaktorka He-
lena Vlnařová a brzy nato ji opustila Renáta Vargová. Většinu obsahu 
zajišťovala šéfredaktorka a ostatní členové rady v té době ustoupili do 
pozadí a stali se spíš „kontrolním orgánem“.

Následně se stal šéfredaktorem a grafickým tvůrcem Štěpán  
Januszek. „Vedla mě k tomu záliba v redaktorských pracích a předchozí 
zkušenosti. První číslo, které jsem měl kompletně na starost, vyšlo v květnu 
2020,“ popisuje. Jeho příchod přinesl nejen modernizaci grafiky, ale 
i posun v celkové estetice.

„Od roku 2021 zpravodaj komunikuje v nových barvách, kdy původní 
relativně agresivní červenou nahradila klidná a svěží zelená. V roce 
2024 jsme barvy ještě doladili tak, aby přesně odpovídaly barvám 
ve znaku obce. Zpravodaj se snažíme dělat vzdušný, lehce členěný 
a přehledný, s hezkými fotkami a hlavně věcný a čtivý – tedy i s mi-
nimem inzerce a důrazem na maximální informovanost. Během let 
jsme také vyladili materiál, na který tiskneme, a myslím, že aktuální 
křídový papír naši představu hezkého zpravodaje splňuje nejvíce.“ 
 — Štěpán Januszek, od roku 2020 šéfredaktor

Střet názorů do zpravodaje patří.  
Ale ne neomezeně.
Osobně mi z doby působení v redakční radě (kde jsem s tuším dvoule-
tou pauzou od začátku) utkvěly některé „kauzy“ a názorové spory. Ani 
studium mediální komunikace vás nepřipraví na situaci, kdy přijdou dva 
texty s naprosto odlišnými a navzájem si odporujícími informacemi. 
V redakční radě se pak vedly diskuze na dnes už široce rozšířené téma, 
jestli se zjevná lež může považovat za názor a kdo je tím arbitrem, který 
rozhodne, co je pravda a co ne. Měli jsme např. sezení s tehdejším sta-
rostou Rudolfem Semanským, který chtěl (jistě s dobrými úmysly) jako 
rodák a pamětník tento „factchecking“ sám provádět. Z jedné strany 
to dávalo smysl, z té druhé by to bylo v naprostém rozporu s danými 
pravidly, která směřovala k nezávislosti zpravodaje.

Pravidla se v těchto ohledech upravila v průběhu času a dost nám 
přitom pomohly reakce čtenářů, které nezajímaly např. rozmíšky ně-
kterých zastupitelů a nekonečné „reakce na reakce“. Neustoupili jsme 
od přístupu, že každý má nárok na zveřejnění svého názoru, postupně 
se ale omezil prostor pro názory čtenářů na únosnou mez a naučili 
jsme se jasně se distancovat od textů, které nejsou názorem redakce.

Není lidsky příjemné někoho odmítat nebo pochybovat o tom, co 
nám předloží. Nějakou dobu jsme to nemuseli řešit, ale je možné, že 
třeba s blížícími se volbami do obecních zastupitelstev se opět dosta-

neme na horkou půdu. A právě proto je dobré mít nezávislý zpravodaj 
se stejnými pravidly pro všechny. 

„Těší mě, že v redakční radě vládne pozitivní duch, a chce-li někdo 
přispět, je kolegy podpořen. Vážím si práce Štěpána Januzska, re-
daktora a grafika v jedné osobě, který je zárukou, že se zpravodaj 
dostane včas do tiskárny a posléze i do našich schránek. Také jsem 
ráda, že v současné době není zpravodaj nástrojem politického boje, 
ale médiem, které se snaží co nejlépe sloužit občanům, což je podle 
mého názoru smysl obecního periodika.“

— Kateřina Čadilová, dříve šéfredaktorka, nyní členka redakční rady

Lidský příběh komunitního projektu
Za vznikem našeho zpravodaje stála obrovská míra nadšení a osobního 
nasazení. Některá jména se mění a jiná, jako je Katka Čadilová nebo 
Tomáš Kouba, zůstávají. (V téhle souvislosti nemůžu nezmínit také Lenku 
Macháčkovou, která po celou dobu dělá spolu s jinými tu nejnevděčnější 
práci, totiž korektury.) Jistě mi odpustíte, že nebudu jmenovat úplně 
všechny, kteří se zpravodaji věnovali a věnují – věrným čtenářům jsou 
všechna tato jména známá.

Redakční radu od roku 2021 vede Jitka Čurdová, která vnáší důraz na 
obsahovou pestrost a informační hodnotu. „Iniciuji nové nápady, věnuji 
se kulturnímu kalendáři a snažím se, aby zpravodaj oslovoval co nejširší 
publikum,“ vysvětluje. Snaží se také podněcovat a získávat potenciální 
tvůrce a její nadšení je nakažlivé.

„Mám radost, že jsme přežili těch deset let a máme úspěšný zpravo-
daj. Pokud se podíváte do okolních obcí, ne každá může konstatovat, 
že má kvalitní obecní periodikum. Snažím se v rámci možností při-
spívat. Spoustu věcí jsem se musel naučit, včetně vnitřní disciplíny 
psát pravidelně články. Bez zajímavých článků by zpravodaj nebyl 
zpravodajem. Mám v tomto ohledu spoustu dalších plánů. Děkuji 
tedy všem, kteří se na vzniku zpravodaje podíleli a podílí. Věřte, že 
je to vždy na úkor volného času a je to něco na víc pro komunitu, 
ve kterém společně žijeme.“

— Petr Doležel, člen redakční rady a pravidelný přispěvatel

Podílet se na vzniku zpravodaje přináší různé výzvy a nečekané situace. 
Vyžaduje si část vašeho času, kterému ale dává větší smysl díky práci 
pro jiné. Poznáte obec a její obyvatele z jiné stránky, z jiného úhlu po-
hledu. Štěpán Januszek oceňuje, že mu práce na zpravodaji dává rytmus 
a propojení s komunitou: „Poznal jsem spoustu lidí, organizací a služeb. 
I když nejsem z Mukařova, dnes ho znám lépe než mnohé jiné obce.“

„Zpravodaji bych popřála především stálý zájem čtenářů a mnoho 
inspirace pro jeho tvůrce. Ať i nadále zůstává cenným zdrojem 
informací a zajímavostí pro naši komunitu a daří se mu oslovovat 
stále nové lidi. Také bych mu přála, aby si zachoval svou objektivitu 
a nezávislost a aby i nadále přinášel relevantní a kvalitní obsah. 
A v neposlední řadě, ať se mu daří držet krok s dobou a využívat 
moderní způsoby komunikace, aby se dostal k co nejširšímu publiku.“

— Jitka Čurdová, předsedkyně redakční rady

Tolik za těch deset let a za ty, kteří se podíleli či podílejí na vzniku 
Obecního zpravodaje. Poslední slovo by měli mít ti, kteří se na 
něm teprve budou podílet. Proto mi dovolte zakončit tento článek 
výzvou pro vás, kteří máte k tvorbě zpravodaje co říci, ať už jde 
o obsah, vzhled nebo koncepci. Nenechávejte si své názory a texty 
pro sebe. Kontaktujte nás a přidejte se k týmu, je to i váš příběh.

článek připravila Petra Batók,  
členka redakční rady
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Srbínská Osmička ožívá

Poslední sobotu v březnu se někdejší srbínská hospoda, budova 
na návsi s číslem popisným osm, po dlouhých letech otevřela 
veřejnosti. Zájem o nahlédnutí i informace o tom, co by v do-
sud spícím objektu mohlo být v budoucnu, byl nad očekávání 
velký, prezentace a následné debaty se účastnilo přes čtyřicet 
občanů nejen ze Srbína.

Aby ale bylo možné vůbec návštěvníky vpustit dovnitř, o týden 
dříve si uvnitř i okolo Osmičky udělal brigádu asi tucet dobrovolníků, 
v čele se členy naší neformální mládežnické taneční skupiny, kterým 
pomáhaly spolupachatelky probouzení Osmičky z výboru pro kulturu 
a školství, jejich rodinní příslušníci a domácí mazlíčci, a také paní sta-
rostka, která se nezalekla ani mýcení šípkového roští křovinořezem. 

Všeobecný úklid umožnil nastěhovat do sálu skládací nábytek 
a promítnout příchozím základní vizi, která spočívá v opravě budovy 
tak, aby byly sál i přilehlé prostory využitelné pro společenské akce 
všech generací. Cesta k cíli, který podpořila většina návštěvníků 
veřejného setkání, bude dlouhá, ale není pochyb o tom, že místa 
k setkávání nám v obci prostě chybí, a v Srbíně už teprve. Přitom 

v Osmičce by mohly vzniknout dvě multifunkční místnosti – sál 
o půdorysu 5 × 12 metrů a přilehlé přísálí, které by po přesunutí 
toalet mohlo mít rozměry zhruba 3 × 7 metrů. V zadní části by je 
pak mohlo doplnit posezení s občerstvením a nezbytným zázemím 
pro provoz celého objektu.

Ten by měl spočívat v kombinaci neformálních aktivit v rámci 
„kavárny“ a přísálí, v němž by určitě neměl chybět pingpongový stůl, 
deskové hry, ale třeba i prostor pro psaní úkolů a samostudium dětí 
i starších studentů. V hlavním sále by pak mohly být jak pravidelné 
programy formou pronájmů, tak i třeba nácviky tanečních vystoupení, 
menší koncerty a další kulturní akce, nebo také soukromé oslavy.

Nyní je na pořadu technický průzkum a odhad ceny nutných 
oprav i vybavení. Pokud na objektu trochu zapracujeme, mohl by 
se v letních měsících proměnit třeba v netradiční kino. Zatím jeho 
dvůr – díky krásnému počasí – skvěle posloužil pro sousedské pletení 
velikonočních věnců a pomlázek s Františkem Polesným.

Na veřejném setkání se řešil nejen účel budovy, ale také cesta 
k jejímu zprovoznění. Cílem je udělat opravy efektivně a ekono-
micky, ideálně ve spolupráci s místními řemeslníky a firmami. 
Pokud sami pracujete či máte ve svém okolí někoho ze staveb-
ních oborů, kdo by měl možnost a chuť přiložit ruku k dílu – to 
znamená elektřina, vodoinstalace, topení, podlahy, zednické 
a pokrývačské práce, ozvěte se na obecní úřad. Jakmile bude 
jasný rozsah prací, oslovíme vás s poptávkou. 

 Za výbor pro školství a kulturu Kateřina Čadilová

inzerce



květen 2025 strana 9Aktuality z KKCM a knihovny

Morana lehla popelem
I přes chladné počasí se v neděli 6. dubna u KKCM sešla sku-
pina nadšenců, aby společně oslavili tradiční svátek Vynášení 
Morany! 

Děti se pustily do výroby vlastních malých Moran a dozvěděly se, 
co tato starodávná tradice symbolizuje. Po průvodu kolem rybníka 
s Moranou v čele byl zapálen oheň, načež byla slavnostně spálena.
Tím se symbolicky ukončilo zimní období a přivítalo jaro. Návštěv-
níci se poté mohli zahřát u ohně, kde si opekli buřtíky. Pro děti byla 
připravena oblíbená atrakce – jízda na ponících.

Děkujeme všem, kteří se akce zúčastnili, hlavně děvčatům ze 
Stáje Nádraží Žernovka a také lektorce výtvarného kroužku Nikole 
Bitalové za výrobu tradiční Morany. Lucie Šplíchalová, KKCM

V sobotu 5. dubna se konal šacho-
vý turnaj v Choceradech. Z muka-
řovského kroužku jsme zde měli 
zastoupení šestice žáků. Jednalo se 
o 8. turnaj Regionální žákovské ligy 
hraný na sedm kol. Naši žáci hráli 
v turnaji C, kterého se zúčastnilo 
celkem 26 šachistů. 

Klukům se povedl krásný výsledek, a to vybojovat cel-
kem tři medaile! Turnaj ovládl Štěpán Pezda s celkovými 6 vý-
hrami a 3. místo obsadil Josef Kouba s 5 body. Třetí medaili 
vybojoval Michal Horák v kategorii do 10 let za celkové výhry 
v rámci celé Regionální žákovské ligy, kde se ve své kategorii 
umístil na 3. místě z 27 dětí do 10 let. Dále se v turnaji C umístili:  
Michal Horák 7. místo / 4 body, Aleš Vala 9. místo / 4 body,  
Šimon Pezda 14. místo / 3,5 bodu a Jan Kresta 18. místo / 3 body. 

Tímto bych chtěla pogratulovat klukům za hojnou účast, 
krásné umístění, a doufám, že příště se zadaří zas.

Hana Bartošová, lektorka šachů v KKCM

Mukařovští šachisté zaváleli

Kategorie 1.–2. třída: 
• Lucie Nováková 
• Tereza Kalinová
• Vanesa Pučerová
• Elisabeth Prokešová

Kategorie 3.–4. třída: 
• Anna Březinová
• Anna Housková
• Isabela Teplá
• Torian Beňa

Kategorie 5.–6. třída:
• Rozálie Balínová

• Luisa Válková
• Amálie Kalašová
• Ella Tetourová

Kategorie 7.–8. třída:
• Josefína Veselá
• Eliška Straková
• Vilém Skládaný
• Martin Rybín

Zvláštní ocenění:
• Alice Bezoušková

knihovnice P. Houdková a S. Vittová

Březnová výtvarná soutěž, kterou vyhlásila knihovna, má své vítěze
Soutěž byla určena pro děti nebo skupiny dětí od 6 do 15 let a do knihovny nakonec dorazilo celkem 208 výtvarných děl. 
Obrázky byly od tvůrců šestiletých až čtrnáctiletých. Tímto bychom rádi poděkovali za spolupráci naší škole, která se tématu 
věnovala i v hodinách výtvarné výchovy. Po pečlivém uvážení tříčlenná porota (složená z paní starostky, zástupce kulturního 
výboru a zástupce ZŠ Mukařov) vybrala soutěžící uvedené v přehledu níže. Během května budou všechny obrázky k vidění 
na plotě u Kulturního a komunitního centra Mukařov.  
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Druhá světová válka na pohlednicích Mukařova

V dnešním okénku historických pohlednic se chci s vámi 
podělit o jednu unikátní válečnou pohlednici z mé sbírky 
pohledů Mukařova. Text pohledu je jednoduchý, oby-
čejný a přitom lidský. Pozdrav z výletu do Mukařova 
odesílá Janička ve tři hodiny odpoledne, v pátek dne  
17. září 1943 panu inženýrovi Jaroslavu Mikoláškovi, 
bytem Poznaňská ulice čp. 48 Praha 12. 

Lidé za protektorátu jezdili na výlety, posílali pohledy 
a zdá se, že všechno bylo normální. Ale nebylo. Na po-
hlednici máme známku s Adolfem Hitlerem, pohlednice 
je výrazně lehčí než klasické prvorepublikové, nápisy 
jsou dvojjazyčné, napřed němčina a pak čeština, BUDA 
– MUKARSCHOW / BUDA – MUKAŘOV.

Co se vlastně přihodilo ve dnech kolem 17. září 1943? 
Odpolední teploty v Praze dosahovaly 20 °C, v Klementinu 
byly naměřeny lehké dešťové srážky 4.3 mm. Prostě příjem-
né babí léto. Lidé v protektorátu neměli zdání, co se děje 
ve světě, jaká je situace na bojištích druhé světové války. 

Nevěděli, že:
 � americká 8. armáda generála Montgomeryho je již 
blízko italské Neapole,

 � v sobotu 11. září americké a australské jednotky osvo-
bozují v Tichomoří oblast Salamaua na ostrově Papua 
Nová Guinea, 

 � Rudá armáda pod vedením generála Vatutina znovu 
dobyla město Romny na severní Ukrajině, 

 � na sobotu 18. září Adolf Hitler nařídil deportaci dánských 
Židů do koncentračních táborů,

 � 21. září 1943 dosáhne Rudá armáda Dněpru.

Važme si svobody, kterou máme. Žijeme ve stabilní 
demokratické zemi a udělejme vše pro to, abychom si 
tyto výsady, které mnozí považujeme za samozřejmé, 
i nadále uchovali. Bohužel, ne všichni v Evropě mají stejné 
štěstí, jako máme my.

 Petr Doležel, radní obce
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Jaro představuje mimo jiné také období zápisů do mateřských škol. 
Je to náročné a zároveň klíčové období nejen pro rodiče, ale také pro 
samotné děti. Se zápisem je spojena řada otázek: Jak probíhá zápis? 
Jaké dovednosti by mělo dítě před zápisem ovládat? Zvládneme to?

Nemějte obavy – zápis do mateřské školky není zkouškou 
dovedností či testem znalostí dítěte. Jaké dovednosti by tedy 
děti měly ovládat při nástupu do mateřské školy?

 � znát své jméno a příjmení,
 � poznat svou značku ve školce,
 � obléknout se a obout,
 � vysmrkat se a používat kapesník,
 � umět se najíst, pít z hrnečku a skleničky,
 � používat toaletu,
 � umýt si ruce mýdlem a utřít si je do ručníku,
 � ujít kratší vzdálenost a chodit po schodech,
 � umět si říct, co chce a co potřebuje,
 � pozdravit, poděkovat, poprosit.

Zápis do mateřské školy může působit jako velký „strašák“, ale 
můžeme na něho pohlížet jako na vstup do nové životní etapy – 
stěžejní milník a nový začátek. Věnujme pozornost našim ratoles-
tem, řešme problémy včas, a co více – snažme se jim předcházet. 

O nástupu do mateřské školy s dětmi mluvte a připravujte je na 
nové zážitky. Společně to zvládnete! Řádný zápis do mateřské 
školy je 13. května 2025 – sběr žádostí probíhá v tomto termínu 
v době od 13 do 17 hodin v budově MŠ.

Co s sebou k zápisu?
Nezapomeňte si vzít občanský průkaz, případně cestovní pas, 
rodný list dítěte, vyplněnou a podepsanou žádost. Vyplňování 
žádosti věnujte náležitou pozornost, neopomeňte nechat potvrdit 
požadované údaje od dětského lékaře – očkování.

Podání žádosti
Přihlášku je možné doručit následujícími způsoby:

 � osobním podáním do 13. 5. 2025 nebo
 � elektronicky od 1. do 14. 5. 2025: 

• do datové schránky školy 
• e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem (nelze jen 

poslat prostý e-mail)
• poštou (doporučeně, rozhodující je datum podání na poště)

Podrobnější informace najdete na našich webových stránkách 
www.msmukarov.cz

Mgr. Zuzana Tůmová, ředitelka MŠ Mukařov

Zápis do mateřské školy – začátek další etapy v životě dítěte

Umělecká díla dětí již zdobí plot školky
Po celý březen jsme se v rámci projektu „Malujeme na ploty“ chystali 
na výtvarnou výstavu pod širým nebem. Děti připravovaly svá díla, 
která již zdobí plot školky a rozveselí každého, kdo půjde kolem. 
Máme radost, že se jejich barevné obrázky staly součástí veřejného 
prostoru a ukázaly, jak šikovné a tvořivé děti v Mukařově máme.

Děti přivítaly jaro zahradnickým dopolednem
První jarní den jsme přivítali opravdu slavnostně a prakticky – za-
hradnickým dopolednem, které vedl pan František Polesný. Touto 
cestou mu patří obrovské poděkování a uznání za jeho ochotu, 
nadšení a odborné vedení. Pod jeho dohledem a za pomoci pánů 
z technických služeb obce Mukařov se děti s radostí pustily do prá-
ce – hrabaly větve, navážely zeminu ke keřům, pozorovaly přírodu 
a učily se, jak se starat o zahradu i o rostliny. Bylo úžasné sledovat, 
s jakým zaujetím se děti zapojily. Takové chvíle v nich podporují 
vztah k přírodě a učí je, že každá pomoc se počítá. 

Poděkování paní starostce za návštěvu
Každoročně si 28. března připomínáme narození Jana Amose Ko-
menského, velkého reformátora školství, a učitelé slaví svůj svátek. 
Letos jsme v tento den měli nečekanou, ale milou návštěvu – paní 
starostku Hanu Zákouckou, která nám popřála a donesla moc 
dobré koláčky. Touto cestou bychom ji chtěli poděkovat.  

Kouzelný den v Pěnkavově dvoře: Rusalka,  
vodník a velikonoční tradice  
V pondělí 7. dubna jsme se vydali s dětmi z naší mateřské školy 
na brzký výlet do Pěnkavova dvora, místa, kde se snoubí tradice 
s pohádkami a kde se čas zastavil. Cesta probíhala hladce díky 
třem autobusům, které nás bezpečně dopravily na místo. Hned 
u vchodu nás přivítal tajemný vodník, který dětem vyprávěl o svém 
životě v rybníku a o tom, jak je důležité chránit přírodu. Po svačince 
jsme se přesunuli do veliké stodoly, kde jsme s napětím sledovali 
pohádkové představení O vodníkovi a rusalce. Po pohádce jsme 
se přesunuli k velikonočním tradicím. Děti se dozvěděly spoustu 
zajímavostí o velikonočních zvycích a symbolech, zkusily si utlouct 
máslo nebo se podívaly do vodníkova příbytku. Tam bylo rybiček! 
Vodník měl také spoustu barevných hrnečků s pokličkami na dušičky. 
Výlet děti zmohl, cesta zpět byla klidná, autobus tichý, plný spících 
dětí. Těšíme se na další, tentokrát už celodenní výlet.

Autorské čtení s jógou všechny bavilo  
Velmi oblíbenou akcí bylo také autorské čtení s jógou, při kterém 
se děti ponořily do světa příběhů, pohybu a sebeobjevování. Jóga 
přinesla dětem nejen klid a radost z pohybu, ale pomohla jim i s roz-
vojem sebedůvěry, odvahy a schopnosti soustředění. 

Za MŠ Mukařov Mariana Pokludová, Martina Mathauserová
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GALERIE Stará škola   
 � 5.–28. 5. Výstava k oslavám 80 let od ukončení   
  2. sv. války   

Na výstavních plochách v galerii budou k vidění dobové fotografie 
Mukařova a okolí, rekvizity a dokumenty z této doby. 

 � 2.–28. 6. Výstava stavebnice Lega a obrazů   
  výtvarného kroužku a kurzu z KKCM   

Oblíbená lego stavebnice v různých sestavách od místních  
stavitelů. Na stěnách budou viset obrázky, které nakreslily  
děti nebo dospěláci pod vedením Petry Ižákové.

KKCM & Obecní knihovna Mukařov 
 � 17. 5.|15 h Popoles – Pochod pohádkovým lesem 

– zábavné úkoly pro děti, v cíli občerstvení a malý dárek

 � 27. 5.|18 h Kavárnička – výroba lesních skřítků 
Lesní skřítci z přírodních materiálů budou ozdobou na skřítkové 
cestě kolem Mukařova. Přijďte vyrobit skřítka do KKCM a pomoci 
nám udržet krásnou stezku pro děti v lese.

 � 7. 6.|10 h Dětská zahradní burza 
– registrace prodávajících dětí do 31. 5. na e-mail kurzy@kkcm.cz

 � 11. 6.|17:30 h Můj Africký příběh 
– beseda se spisovatelkou Hanou Hindrákovou 

Obec Mukařov 
 � 8. 5.|13:30 h Oslavy 80. výročí ukončení 2. světové války

V obecním parku proběhne od 13:30 hodin program a od 14 hodin 
v galerii bude následovat komentovaná prohlídka a beseda pořá-
daná k významnému výročí. 

 � 14. 5.|17 h Koncert ZUŠ Říčany-Mukařov
– koncert v Kostele Nanebevzetí Panny Marie

 � 7. 6.|8–17 h Pochod Cestou kocoura Mikeše    
  z Hrusic do Mukařova

– ve spolupráci se svazkem obcí Ladův kraj

MŠ Mukařov   
 � 5. 6.  Rozloučení s předškoláky 
 � 22. 6.  Po stopách skautů – lesní stopovaná   

SDH Mukařov   
 � 7. 6.|14–17 h Dětský den s hasiči Mukařov 

Zábavné odpoledne pro děti na mukařovském hřišti. Na děti čeká 
spousta zajímavých úkolů i her a na závěr zasloužená odměna.

TJ Sokol Mukařov   
 � 24. 5.|7 h Mukařovská kecka

Tradiční turistický pochod s doprovodným programem.

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází v v Mukařově každý měsíc (mimo srpen), roč-Mukařově každý měsíc (mimo srpen), roč-
ník XI, ev. ník XI, ev. č. č. MK ČR MK ČR E E 21966. Vydává obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  21966. Vydává obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  
MgA. Petra Batók, PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Bc. Milan Národa, Magdalena Urbanová. Šéfredaktor: Bc. Štěpán MgA. Petra Batók, PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Bc. Milan Národa, Magdalena Urbanová. Šéfredaktor: Bc. Štěpán 
Januszek. Příspěvky zasílejte na e-mail Januszek. Příspěvky zasílejte na e-mail zpravodaj@mukarov.czzpravodaj@mukarov.cz nebo na adresu obecního úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru nebo krácení příspěvků  nebo na adresu obecního úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru nebo krácení příspěvků 
ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy a a fotografie se nevracejí. Tiskové chyby vyhrazeny. Datum vydání: fotografie se nevracejí. Tiskové chyby vyhrazeny. Datum vydání: 2. 5. 2. 5. 2025, uzávěrka příštího čísla: 15. 2025, uzávěrka příštího čísla: 15. 5. 5. 2025.2025.

Kalendář akcí v obci a okolí | květen–červen 2025

Otevírací doba galerie: 
pondělí: 13-18 hodin 
úterý: 9-12, 13-16 hodin 
středa: 13-18 hodin 
sobota: 9-12 hodin 

Galerie Stará škola, Příčná 11,
Mukařov (naproti poště)
www.galerie-stara-skola.cz

GALERIE STARÁ ŠKOLA
MUKAŘOV UVÁDÍ

VÝSTAVA K OSLAVÁM
80. VÝROČÍ UKONČENÍ
2. SVĚTOVÉ VÁLKY
5. -  28. 5.  2025

AKCE PRO VEŘEJNOST
K OSLAVÁM PROBĚHNE
VE ČTVRTEK 8. 5.  2025

PROGRAM:
13:30  ODHALENÍ PAMĚTNÍ
DESKY U NOVĚ  ZASAZENÉ
LÍPY V PARKU PŘED 
OBECNÍM ÚŘADEM

14:00  VZPOMÍNKOVÁ BESEDA
SPOJENÁ S MUKAŘOVEM 
A JEHO OKOLÍM


